



UNIVERSITE DE LOME



CENTRE D'EXCELLENCE REGIONAL
SUR LES SCIENCES AVIAIRES

Centre of Excellence for Poultry Science (“Centre d’Excellence Régional sur les Sciences Aviaires CERSA”) Université de Lomé-Togo

Announcement of symposium

In the framework of its activities, CERSA in collaboration with Laboratory of Poultry Science (University of Lome), organizes three-day symposium from 12th to 17th June 2017. The theme of this seminar will be “Poultry production under hot and wet climate conditions and poverty alleviation in sub-Saharan Africa” The symposium will be held at the Campus of University of Lome, Togo. Academic and non-academic researchers from Africa and elsewhere, WPSA members, and stakeholders involved in the poultry sector are invited to attend the seminar. The main aim of the symposium is to promote and develop the poultry sector in sub-Saharan Africa. The second aspect is to ensure the sharing of experiences between stakeholders in the poultry sector through the communication of research results. Several experienced speakers drawn from international, regional and national academia and poultry industry will be on hand to discuss the topics such as:

- Thermoregulation in poultry: basic information;
- Epigenetics for heat tolerance;
- Climatic stress and disease susceptibility;
- Nutrition in laying hens under high Temperature;
- Economics of egg production in West Africa;
- Economics of poultry meat production in West Africa;
- Laying hens and egg production in hot climate conditions;
- Poultry breeding for hot climates;
- Specific challenges for broiler breeders under tropical conditions;
- Management for poultry houses and equipment in tropical conditions;

- Egg and poultry meat processing and preservation in West Africa;
- A panel on Perspectives for the future including industries, government and academics will end the symposium.

Abstract submission

Abstracts will not exceed 250 words and must contain the following items: context, objectives, materials and methods, and main results. The text should be continuous (no separation in sections) and be written in English or French. Please, email your abstracts to the following e-mail address: cersa.univ.lome@gmail.com with copy to ktounou@gmail.com; werepit@hotmail.com

The deadline of abstract submission is the 25th April 2017 at 17pm.

Registration

Please, fill the following application and email later by 25th April 2017 to the following email address: cersa.univ.lome@gmail.com with copy to ktounou@gmail.com; werepit@hotmail.com. Registration application will only be approved if the form is filled and returned on time. The registration will be confirmed after the payment of registration fees at least on 12th June 2017. The registration fees are as follows:

- International organizations : 50000Fcfa
- Societies and enterprises: 50000Fcfa
- Lecturers and researchers : 30000Fcfa
- Researchers: 30000Fcfa
- NGOs : 25000 Fcfa
- Students (Masters et Ph.D) : 10000 Fcfa

Note

Please, respect the deadlines in order to facilitate the organization activities.

Please, fill in this form and email it to the above email addresses before 25th April 2017.

First name		
Last name		
Title		
WPSA member	Yes <input type="checkbox"/>	No <input type="checkbox"/>
Institution		
Date of arrival		
Date of departure		

Centre d'Excellence Régional sur les Sciences Aviaires (CERSA), Université de Lomé-Togo
Annonce de symposium

Dans le cadre de ses activités, le CERSA, en collaboration avec le Laboratoire des Sciences Aviaires (Université de Lomé) organise un symposium international de trois (03) jours du 12 au 17 juin 2017 sur le thème «Production de volaille dans des conditions climatiques chaudes et humides». Les chercheurs universitaires et non universitaires de l'Afrique et d'ailleurs, les membres de WPSA, les acteurs de la filière avicole sont invités à soumettre des résumés. Le but principal est de promouvoir et développer la filière avicole en Afrique subsaharienne. Le second aspect de ce colloque est d'assurer le partage des expériences entre les acteurs de la filière avicole à travers des communications des résultats de recherche. Les manifestations du colloque s'articulent autour des communications et de présentation de posters portant sur les problématiques suivantes :

- Thermorégulation chez la volaille;
- Epigénétique pour la tolérance à la chaleur;
- Stress climatique et la susceptibilité aux maladies;
- Nutrition chez les volailles sous haute température;
- Economie de la production d'œufs et de viande de volaille en Afrique de l'Ouest;
- Production d'œufs dans des conditions climatiques chaudes;
- Défis de l'Elevage de volailles sous climats chauds;
- Gestion des poulaillers et des équipements en milieu tropical;
- Traitement et préservation de l'œuf et de la viande de volaille en Afrique

Un panel sur les perspectives pour l'avenir de la production aviaire dans les pays tropicaux (partenariat public-privé) mettra fin au symposium.

Soumission de résumé

Le résumé de 250 mots doit être structuré comme suit : Contexte, objectifs, matériel et méthodes et résultats. Le texte devrait être continu, ne présentant pas de séparation entre différentes sections et doit être écrit en Français et en Anglais au format Time New roman avec la taille 12 des caractères, interligne 1.5.

Les propositions doivent être adressées par courrier électronique aux adresses suivantes :

cersa.univ.lome@gmail.com avec copie à ktounou@gmail.com; werepit@hotmail.com

La date limite de soumission des résumés est fixée au 25 avril 2017 à 17 h GMT.

Inscription

Prière remplir le formulaire suivant et l'envoyer au plus tard le 25 avril 2017 à l'adresse électronique suivante: cersa.univ.lome@gmail.com avec copie à ktounou@gmail.com; werepit@hotmail.com. Aucune inscription ne sera acceptée si le formulaire complété est envoyé après la date du 25 avril 2017. L'inscription sera confirmée par le payement des frais d'inscriptions à partir du 12 juin 2017.

Les frais d'inscription sont fixes comme suit:

- Organisation internationales : 50000 Fcfa
- Sociétés et entreprises: 50000 Fcfa
- Enseignants-chercheurs : 30000 Fcfa
- Chercheurs: 30000Fcfa
- Associations et ONG : 25000 Fcfa
- Etudiants (Masters et Doctorants) : 10000 Fcfa

Note

Prière respecter les dates limites pour faciliter les travaux d'organisation.

Prière remplir ce formulaire et l'envoyer aux adresses électroniques mentionnées plus haut au plus tard le 25 avril 2017.

Prénoms		
Nom		
Fonction		
Membre WPSA	Oui <input type="checkbox"/>	Non <input type="checkbox"/>
Organisation		
Date d'arrivée		
Date de départ		